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Postdoctoral Researcher Position
Institution: ABCD Research Laboratory
Location: Montreal, Quebec, Canada
Start Date: Flexible
Duration: Full-time, 1 years (with possibility of renewal)
Salary: Commensurate with experience; includes benefits 

About the Position
We are seeking a highly motivated postdoctoral researcher to join an interdisciplinary team focused on advancing our understanding of brain and child development using a cross-diagnosis approach. The postdoctoral fellow will work under the supervision of Dr. Brossard-Racine in a collaborative environment that integrates expertise in neuroimaging, cognitive neuroscience, computational modeling and neonatology.

Research Environment
The Advances in Brain and Child Development Research Laboratory (ABCD lab) focuses on clinical and neuroscientific investigations into the underlying mechanisms of function and dysfunction in individuals with brain-based disorders. Our goal is to enhance brain recovery, support children’s healthy development, and inform service delivery from birth to early adulthood. Our interdisciplinary approach combines brain Magnetic Resonance Imaging techniques with standardized clinical assessments, to promote early detection of non-optimal brain and / or functional development. 
The position is embedded within the vibrant research ecosystem of McGill University Health Centre (MUHC) and McGill University and the McGill University Health Centre (MUHC). As a world-renowned biomedical and hospital research centre, McGill is recognized for its excellence in neuroscience, health sciences research, and innovation. The MUHC provides access to cutting-edge clinical and research facilities, providing team members with unique opportunities to collaborate with leading experts in neuroscience, pediatrics, imaging, psychology and rehabilitation. The Candidate will also have the opportunity to collaborate with our many collaborators at Douglas’ Cerebral Imaging Center and the Neuro.
For more information on the benefits and opportunities of working as a Postdoctoral Trainee at the RI-MUHC, please see: https://rimuhc.ca/study-at-the-ri-muhc


Responsibilities
· Lead and contribute to advanced neuroimaging data acquisition and analysis.
· Develop and optimize data processing pipelines.
· Collaborate with a multidisciplinary team of neuroscientists, engineers, and clinicians.
· Contribute to data quality control, documentation, and database management.
· Prepare manuscripts and present findings at scientific conferences.
Required Qualifications
· Ph.D. degree in a relevant field (e.g., psychology, neuropsychology, neurosciences,
biomedical physics)
· Substantial experience in acquiring, processing, analyzing, and interpreting MRI data. This should include expertise with relevant software (e.g., FSL, FreeSurfer, ANTs, SPM, Mrtrix).
· Proficiency in programming and statistical analysis (e.g., Python, MATLAB, R).
· Strong writing skills in English (knowledge of French, an asset but not required).
· Established publication record.
· Ability to work independently and collaboratively in a team setting.
· Excellent communication and organizational skills.
Please refer to McGill’s requirements on postdoctoral appointments, for conditions and additional information on the status of the position: https://www.mcgill.ca/gps/postdocs/future-postdocs/eligibility. Please note that non‐Canadian postdoctoral fellows must have valid Citizenship or an Immigration Canada (CIC) work permit to legally work in Canada.

This full-time postdoctoral position is for 1 years with the possibility of renewal. Salary will be commensurate with experience and be open to additional external funding, starting at 50k/year + benefit.
Equity, Diversity, and Inclusion
The Research Institute of the McGill University Health Centre (RI-MUHC) hires based on merit and is strongly committed to upholding equity, diversity, and inclusion within its community. We welcome applications from all qualified candidates who identify as members of racialized groups / visible minorities, women, Indigenous peoples, persons with disabilities, ethnic minorities, and 2SLGBTQIA+ individuals.

We also welcome candidates who possess the skills and knowledge to engage productively with diverse communities. Persons with disabilities who anticipate requiring accommodations for any part of the application process may contact, in confidence, research.talent@muhc.mcgill.ca.



Application Instructions
Please submit the following in a single PDF file:
· Cover letter
· Curriculum Vitae (including publication list)
· Two writing samples;
· Contact information for two academic references
Send your application to: helin.polat@rimuhc.ca
Applications will be reviewed on a rolling basis until the position is filled.














Poste : Chercheur(euse) Postdoctoral(e)
Institution : Laboratoire de Recherche ABCD
Lieu : Montréal, Québec, Canada
Date de début : Flexible
Durée : Temps plein, 1 an (avec possibilité de renouvellement)
Salaire : Selon l’expérience; avantages inclus  


À propos du poste
Nous cherchons un(e) chercheur(euse) postdoctoral pour rejoindre une équipe interdisciplinaire axée sur l’avancement de notre compréhension du développement cérébral et de l’enfant en utilisant une approche de diagnostique croisée. La personne titulaire du poste se rapportera à Dr. Brossard-Racine dans un environnement collaboratif qui intègre l’expertise en neuroimagerie, neurosciences cognitives, modalisation computationnelle et en néonatologie.


Environnement de recherche
Le laboratoire de recherche sur les avancées en développement cérébral et infantile (laboratoire ABCD) se concentre à des investigations cliniques et neuroscientifiques sur les mécanismes sous-jacents du fonctionnement et des dysfonctionnements chez les personnes atteintes de troubles neurologiques. Notre objectif est d’améliorer la récupération cérébrale, de soutenir le développement sain des enfants et d’informer la prestation de services de la naissance à l’âge adulte. Notre approche interdisciplinaire combine les techniques d’imagerie par résonance magnétique (IRM) cérébrale avec des évaluations cliniques standardisées, afin de promouvoir la détection précoce de développement cérébral et / ou fonctionnel non optimal.
Le poste est intégré à l’écosystème de recherche dynamique du Centre universitaire de santé McGill (CUSM) et de l’Université McGill et du Centre universitaire de santé McGill (CUSM). En tant que centre de recherche biomédicale et hospitalière de renommée mondiale, McGill est reconnue pour son excellence dans la recherche en neurosciences, sciences de la santé et innovation. Le CUSM donne accès à des installations cliniques et de recherche de pointe, offrant aux membres de l’équipe des occasions uniques de collaborer avec des experts de premier plan en neurosciences, pédiatrie, imagerie, psychologie et réadaptation. Le candidat aura également l’occasion de collaborer avec nos nombreux partenaires du Centre d’imagerie cérébrale du Douglas et du Neuro.
Pour plus d’informations sur les avantages et les opportunités de travailler en tant que stagiaire postdoctoral à l’IR-CUSM, veuillez consulter : https://rimuhc.ca/study-at-the-ri-muhc


Fonctions spécifiques : 
· Diriger et contribuer à l’acquisition et à l’analyse avancées de données en neuroimagerie.
· Développer et optimiser les pipelines de traitement des données.
· Collaborer avec une équipe multidisciplinaire composée de neuroscientifiques, d’ingénieurs et de cliniciens.
· Contribuer au contrôle de la qualité des données, à la documentation et à la gestion des bases de données.
· Préparer des manuscrits et présenter les résultats lors de conférences scientifiques.
Qualifications requises
· Doctorat dans un domaine pertinent (par exemple : psychologie, neuropsychologie, neurosciences, physique biomédicale).
· Expérience significative dans l’acquisition, le traitement, l’analyse et l’interprétation de données IRM, incluant une expertise avec les logiciels appropriés (par exemple : FSL, FreeSurfer, ANTs, SPM, Mrtrix).
· Maîtrise de la programmation et de l’analyse statistique (par exemple : Python, MATLAB, R).
· Excellentes compétences rédactionnelles en anglais (la connaissance du français est un atout, mais non requise).

Veuillez consulter les exigences de McGill relatives aux nominations postdoctorales pour connaître les conditions et obtenir des renseignements supplémentaires sur le statut du poste : https://www.mcgill.ca/gps/postdocs/future-postdocs/eligibility. Veuillez noter que les stagiaires postdoctoraux non canadiens doivent avoir un permis de travail valide délivré par Citoyenneté ou Immigration Canada (CIC) pour travailler légalement au Canada.

Ce poste postdoctoral à temps plein est pour 1 an avec possibilité de renouvellement. Le salaire sera proportionnel à l’expérience et ouvert à financement externe supplémentaire, à partir de 50k/an + bénéfice.
Équité, diversité et inclusion
L’Institut de recherche du Centre universitaire de santé McGill (IR-CUSM) embauche en fonction du mérite et s’engage fermement à faire respecter les principes d’équité, de diversité et d’inclusion au sein de sa communauté. Nous accueillons les candidatures de tous les candidats qualifiés qui s’identifient comme membres de groupes racialisés / minorités visibles, femmes, peuples autochtones, personnes handicapées, minorités ethniques et personnes 2SLGBTQIA+.

Nous accueillons également les candidats qui possèdent les compétences et les connaissances nécessaires pour s’engager de manière productive avec des communautés diverses. Les personnes handicapées qui prévoient avoir besoin de mesures d’adaptation pour toute partie du processus de demande peuvent communiquer, en toute confidentialité, avec research.talent@muhc.mcgill.ca.

Instructions de demande
Veuillez soumettre les éléments suivants dans un seul fichier PDF :
· Lettre de motivation
· Curriculum Vitae (y compris la liste des publications)
· Deux échantillons d’écriture en anglais ;
· Coordonnées de deux références académiques
Envoyez votre candidature à : helin.polat@rimuhc.ca
Les candidatures seront examinées sur une base continue jusqu’à ce que le poste soit pourvu.
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